
DOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉ
OBEC DOBRÁ

12/2023

www.dobra.czwww.dobra.cz

KONCERT CHRÁMOVÉHO SBORU

PROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH A NA NOVÝ ROK

OBECNÍ PLES

DOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉDOBERSKÉ

PROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH A NA NOVÝ ROKPROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH A NA NOVÝ ROKPROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH A NA NOVÝ ROKPROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH A NA NOVÝ ROK

OBECNÍ PLESOBECNÍ PLES



Burza hraček

Vánoční tvoření

Badmintonový tunaj



12/2023

- 3 -

Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
jak se v naší obci již stalo hezkou tra- 

dicí, v první adventní neděli jsme Vás po-
zvali na Rozsvícení vánočního stromu. 
Akce proběhla v neděli 3. prosince v prosto-
ru parkoviště před obecním úřadem, kde 
jsme instalovali stánky s občerstvením  
a prodejem drobného zboží s vánoční tema-
tikou. Chtěl bych tímto poděkovat organizá-
torům z komise pro kulturu a školství a také 
zaměstnancům obecního úřadu za precizní 
přípravu celé akce. Velké díky patří všem vy-
stupujícím dětem ze základní a mateřské 
školy a dále členům chrámového sboru. Ce-
lou společenskou akci po rozsvícení vánoč-
ního stromu uzavřela svým vystoupením 
zpěvačka Adéla Křivánková. Pro děti byla 
připravena soutěž o nejkrásnější vánoční 
přání, která budou následně rozdána našim 
občanům v domovech pro seniory. Opět 
jsme mohli obdivovat některé nové části vá-
nočního osvětlení nebo svítící ozdoby, které 
nám kompletně instalovala společnost DA-
MIJA elektro s.r.o. z Dobré. 

Mezi nejznámější sbírkové akce v České 
republice patří Tříkrálová sbírka, která 
bude pokračovat i v příštím roce. V první  
polovině ledna můžete potkat charitní tří-
králové koledníky a přispět do pokladniček. 

Charitní tříkráloví koledníci jsou rozeznatel-
ní podle plastových kasiček s logem Charity 
a na vyžádání se mohou prokázat průkaz-
kou/plnou mocí. Základem sbírky je tedy 
koledování dům nebo domu a v ulicích, 
mimo to je možné se do sbírky zapojit zaslá-
ním DMS (DMS KOLEDA na 87 777) nebo 
zasláním příspěvku na sbírkové konto. Koor-
dinátorka Tříkrálové sbírky v Charitě Frýdek-
-Místek: Silvie Vojkovská, tel.: 733 741 564, 
e-mail: silvie.vojkovska@charitafm.cz 

Jménem celého vedení obce a zaměst-
nanců obecního úřadu bych Vám rád popřál 
v závěru tohoto roku hodně zdraví a životní 
pohody. Uplynulý rok, stejně jako ten minu-
lý, nebyl pro naši společnost a ekonomiku 
vůbec jednoduchý. Některé věci a události 
ovlivnit nemůžeme, protože probíhají někde 
mimo nás, třeba i v jiných částech světa.  
Některé věci naopak záleží jen a jen na nás 
samotných a tady je důležité udělat vše co 
můžeme. Vánoce jsou mimo jiné časem se-
tkávání a obdarování se navzájem. Věřím, že 
si všichni najdeme způsob, jak potěšit své 
blízké a jak jim dát najevo, že je máme rádi.

Přeji Vám všem radostné Vánoce a hod-
ně zdraví a pohody v Novém roce 2024.

Ing. Jiří Carbol, starosta obce
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Co se nám podařilo v letošním roce

Protože nám začala doba adventní a s ní 
se nezadržitelně blíží konec roku 2023, nastal 
vhodný čas poohlédnout se na zpět a bilanco-
vat, co vše se nám v letošním roce podařilo 
zrealizovat anebo opravit. Dovolte mi, abych 
Vám tedy krátce shrnul přehled letošních 
investičních akcí a oprav, které nám dovolil 
obecní rozpočet realizovat a dokončit.
–	 Úprava	vstupních	prostor	před	ZŠ
–	 Bezbariérový	přístup	v	objektu	obecního	
úřadu

–	 Kamerový	 systém	 na	 hřišti	 a	 sběrném	
dvoru

–	 Oplocení	hřiště	Sparta	I.	etapa
–	 Oprava	 zálivu	 autobusové	 zastávky	
Dobrá	střed	směr	F-M

–	 Oprava	elektroinstalace	ve	staré	budově	
MŠ

–	 Investiční	 plán	 ZŠ	 2023	 (opravy	 v	 zá-
kladní	škole)

–	 Oprava	 sportovních	 ploch	 na	 multi-
funkčním	hřišti

–	 Oprava	střešní	krytiny	nad	pavilónem	B	
ZŠ	(společenský	sál)

Celková hodnota těchto oprav a investic 
činí zhruba 24 115 000 Kč včetně DPH.

V letošním roce jsme také investovali do 
pořízení techniky pro zabezpečení a zkva-
litnění služeb poskytovaných obecním úřa-
dem.
–	 Nákup	kontejnerového	vozíku
–	 Pořízení	stroje	pro	údržbu	chodníků

Samozřejmě se pracovalo také na přípra-
vě různých projektů v nejrůznějších úrovních 
stavební dokumentace.

–	 Chodník	k	Penny	Marketu
–	 Okružní	 křižovatka	 silnic	 II/648		
a	II/4773h	(nad	kinem)

–	 Vodovod	 a	 splašková	 kanalizace	 na		
p.	č.	1712/1	a	1712/7	(lokalita	u	Černé-
ho	potoka)

–	 Obecní	dům	č.	p.	231
–	 Navýšení	kapacity	kuchyně	MŠ
–	 Parkoviště	na	sokolském	hřišti
–	 Snížení	 energetické	 náročnosti	 budovy	
č.	p.	5	(šatny	Sparta)

–	 Tréninkové	hřiště	SPARTA
–	 Zkapacitnění	 MK	 1C	 (cyklotrasa	 pod	
VÚHŽ	výhybny)

–	 Stavebně	technický	průzkum	pavilónu	F	
část	A	(stará	škola,	naproti	kostela)

Jak sami vidíte, není toho málo. Dou-
fám, že se nám podaří většinu z připravova-
ných akcí dokončit a podaří se nám realizo-
vat vše, co je zahrnuto v návrhu rozpočtu 
pro rok 2024, i přes nepříznivý vývoj veřej-
ných financí. Po celý příští rok Vás budu opět 
informovat o průběhu investičních akcí, tak 
jako jsem to dělal v letošním roce. 

Dovolte mi ještě, abych tímto poděkoval 
všem zaměstnancům úřadu, kteří nám po-
máhají množství těchto investičních záleži-
tostí zvládat a jejich práce mnohdy není na 
první pohled vidět, a to zejména Ing. Tomá-
ši Chýlkovi a paní Markétě Řízkové bez je-
jichž práce by výše uvedený seznam určitě 
nebyl takto dlouhý, děkuji.

Pavel	Peterek,		
místostarosta	obce
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Vánoční osvětlení v naší obci

Dne 1. 12. 2023 se v naší obci rozsvítily 
již tradičně vánoční ozdoby v centru obce 
podél hlavní cesty a u mateřské školy. Nové 
ozdoby byly letos pořízeny před základní 
školu a do ulice k nádraží směrem od parku. 
První adventní neděli se k těmto ozdobám 
připojil slavnostně také vánoční strom u kos-
tela. V letošním roce se vedení obce rozhod-
lo k těmto klasickým ozdobám přidat opět 
3D ozdoby, vánoční baňku, andílka, betlém 
v parku u kostela, strom před základní školou 
a houpacího koníka v nadživotní velikosti 
před mateřskou školou. Tímto počinem chce-
me občanům naší obce, zejména těm nej-
menším, zpříjemnit prožití adventní a vá-
noční období. 

Vánoční baňku, kterou nelze minout,  
naleznete na chodníku u hlavní cesty před 
lékárnou. Tato baňka má uvnitř lavičku, kte-
rou se rozhodně nemusíte bát využít a může-
te se zde v dnešní uspěchané době na chvíli 
zastavit a posadit se. 

Betlém v parku před kostelem je rozsáh-
lý a čítá více než 10 figur v životní velikosti. 

Samozřejmostí jsou jesle s Ježíškem a Josef 
s Marií, dále můžete vidět postavu krále při-
nášejícího dary a pak zvířata, jako je oslík 
nebo kráva a celé stádo oveček. Veškeré vá-
noční ozdoby jsou napájené z veřejného 
osvětlení a využívají LED technologii, což 
znamená, že jsou úsporné a jejich spotřeba 
je tak minimální.

Chtěl bych tedy touto cestou poděkovat 
dodavateli vánočních ozdob firmě DAMIJA 
s.r.o., která nám opět pronajala nové ozdo-
by. Velké díky ji patří hlavně za ty, které tato 
společnost poskytnula bezplatně nad rámec 
naší objednávky. I díky tomuto se mohou 
naše nejmenší děti radovat například z hou-
pacího koníka umístěného ve vstupu do naší 
mateřské školy. Dále bych chtěl poděkovat 
také tradičnímu dodavateli vánočního stro-
mu u kostela panu Karlu Klimkovi.

Přeji Vám všem příjemné a klidné prožití 
vánočních svátků, pevné zdraví a do nového 
roku 2024 všechno nejlepší.

Pavel	Peterek,		
1.	místostarosta	

Zimní údržba komunikací
Opět po roce se nám připomněla zima  

a s ní nám začalo období zimní údržby ko-
munikací. Chtěl bych vás proto poprosit  
o omezení parkování Vašich vozidel na 
obecních komunikacích. Zaparkovaná auta 
často komplikují a někdy dokonce znemož-
ňují provedení zimní údržby, obzvláště  
v užších uličkách naší obce. Náš dodavatel 
vykonávající údržbu komunikace a též obec 
samotná se svojí technikou nechce riskovat 

poškození vašich vozidel. Tím, že vozidlo  
zaparkujete na jiném vhodném místě, na- 
příklad na svém pozemku v zahradě, pře- 
dejde zbytečným a mnohdy nepříjemným 
kompilacím v případě neprovedení zimní 
údržby ve vaší ulici. Předem moc děkuji 
všem našim uvědomělým občanům – maji-
telům vozidel.

Pavel	Peterek,		
1.	místostarosta
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KONCERT V KOSTELE SVATÉHO JIŘÍ V DOBRÉ

Nedělním podvečerem se v kostele Sv. 
Jiří v Dobré nesly krásné hudební melodie. 
Připravili jsme koncert pro naše občany  
a pro širokou veřejnost, abychom se naladili 
na nadcházející advent.

Účinkujícími byli pan Steven Jonhstone 
zvaný DAMASK ROSE a paní Pavlína Lipo-
vczan, známá jako MOONSHYE. Jsem veli-
ce ráda, že přijali pozvání a umožnili nám 
zaposlouchat se do písní z jejich tvorby. Pan 
Steven Johnstone je Skot, přijel ze své rodné 
země, aby s paní MOONSHYE zazpíval na 
několika koncertech v naší zemi, a jedním 
z nich byl i ten náš doberský.

Byl to příjemně strávený podvečer. Každý 
ze zpěváků vystupoval samostatně a kaž- 
dý se doprovázel hrou na kytaru. Kostely 
jsou stavěné tak, aby akustika v nich byla 

vynikající. Náš kostel není výjimkou, hudba 
se krásně nesla celou kostelní lodí. Lavice 
byly téměř zcela obsazeny hosty. 90 minut 
hudby nám umožnilo zapomenout na všední 
starosti a mohli jsme si užívat sváteční atmo-
sféru.

Kostelní koncerty jsou krásné, mají své 
kouzlo a tak doufám, že i v příštím roce se 
podaří ozvláštnit náš vesnický koloběh o kul-
turní podvečer v našem kostele.

Vstupné bylo dobrovolné a darované fi-
nanční prostředky jsou určeny pro farnost 
jako příspěvek na opravu hlavní kostelní 
věže. Díky přátelům a hostům, kteří přispěli 
do truhličky, se podařilo vybrat 13 200 Kč. 
Všem dárcům ze srdce děkujeme.

Ludmila	Baranová,		
místostarostka	obce	Dobrá

ŽEHNÁNÍ KŘÍŽE A PIETNÍHO MÍSTA

V neděli 5. listopadu odpoledne jsme se 
sešli v kostele Sv. Jiří, abychom byli svědky 
žehnání opraveného kříže u kostela a také 
pietního místa v parku u kostela v místě, kde 
býval hřbitov.

Podstavec pod křížem u kostela vykazo-
val již delší dobu známky narušení a na kříži 
samotném také zapracoval zub času. Do-
konce hrozilo poškození kříže samovolným 
zřícením, proto obec ve spolupráci s dober-
skou farností, panem páterem Markem Ko-
zákem, zajistili odborníky, kteří se opravou 
sakrálních památek zabývají a umí jim vrátit 
„zašlou slávu a lesk“.

Oprava si vyžádala demontáž kříže a jeho 
odvoz do řemeslné dílny k provedení opravy. 
Trvalo pár týdnů, než byl kříž navrácen na 
své místo, čemuž předcházela oprava pod-
stavce. Kříž je již zase na svém místě a zdobí 
okolí kostela.

Zastupitelstvo obce schválilo na opravu 
kříže příspěvek ve výši 150 tisíc korun čes-
kých, farnost získala dotaci z Nadace ČEZ 
ve stejné výši a asi 70 tisíc doplatila ze své 
pokladny doberská farnost. 

Starší občané si jistě dobře pamatují,  
že v místě parku u kostela býval hřbitov.  
Od roku 1787 až do roku 1972 zde bylo 
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pochováváno celkem 8 601 obyvatel obce 
Dobré, z toho bylo 2 148 mužů, 2 373 žen  
a 4 080 dětí.

Dnes máme v těchto místech park. Ně-
kdo jej využívá k odpočinku, rodiče s dětmi 
rádi navštěvují dětské „minihřiště“, školáci 
si zde krátí chvíle mezi vyučujícími hodina-
mi, senioři posedávají na lavičkách... Využití 
parku je široké. Všichni se jistě shodneme na 
tom, že park je místo klidu a pohody.

Vzhledem ke skutečnosti, že mnozí mla-
dí lidé a děti již nevědí, že obec měla hřbitov, 
napadla mě myšlenka vybudovat pietní místo 
u kříže uprostřed parku, aby nám připomí-
nalo, že zde spočívají ostatky našich předků. 
Na žulové desce před křížem jsou uvedena 
fakta týkající se hřbitova samotného.

Pevně věřím, že pietní místo nám bude 
připomínat, že park je místo odpočinku, 

rozjímání, setkávání a že budeme pama- 
tovat na to, že kráčíme po bývalém hřbi- 
tovu.

Chtěla bych touto cestou poděkovat za 
pomoc panu faráři Marku Kozákovi a panu 
kronikáři obce Dobrá panu Rostislavu Voj-
kovskému za to, že myšlenku pietního místa 
pomohli zrealizovat.

V neposlední řadě patří díky všem, kteří 
připravili nedělní odpolední žehnání, atmo-
sféru krásně doplnilo hudební vystoupení 
našich skautů, bylo připraveno posezení pro 
účastníky a občerstvení zajistila cukrárna 
Monikafe.

Prožili jsme krásně nedělní odpoledne, 
jsme zase o jeden zážitek bohatší a naše obec 
zase krásnější.

Ludmila	Baranová,		
místostarostka	obce	Dobrá

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré  
o vánočních svátcích a na Nový rok

Pondělí  25. 12. 2023             ZAVŘENO
Středa  27. 12. 2023  13.00 - 17.00 hodin
Pátek   29. 12. 2023      8.00 - 12.00 hodin
Sobota  30. 12. 2023             ZAVŘENO
Pondělí        1. 1. 2024            ZAVŘENO

Svoz popelnic – pondělí 1. 1. 2024

Svoz popelnic (odpadů) v pondělí na Nový rok 1. 1. 2024 proběhne v náhradním  
termínu v sobotu 30. 12. 2023, tak jak je uvedeno v novém kalendáři Obce Dobrá  
na rok 2024. 
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Oznámení o přerušení dodávky elektrické energie  
dne 13. 12. 2023

Společnost ČEZ Distribuce, a.s., zaslala informaci o přerušení dodávky elektrické 
energie dne 

13. 12. 2023 v době od 7:30 do 15:00 hodin.

Odstávka zahrnuje tyto lokality: Dobrá č. p. 28, 45, 68, 144, 148.
Celá informace i s mapou je zveřejněna na úřední desce Obce Dobrá.

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2024

 Pondělí 
 8.1., 5.2., 4.3., 8.4., 6.5., 3.6., 1.7., 5.8., 2.9., 7.10., 4.11., 2.12. 2024  

Příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Informace o činnosti  
Komise pro rodinu a občanské záležitosti

Letošní podzim proběhlo několik akcí, 
které měly vysokou účast. Na začátku října 
proběhla Burza dětského oblečení, letos  
nabídly maminky k prodeji tolik oblečení,  
že jsme se do sálu v základní škole skoro  
nevešli. Prodalo se oblečení za více než  
33 000,- Kč, nakupujících bylo skoro 90.

V listopadu proběhla Burza hraček  
a sportovního vybavení, byl o ni také velký 
zájem, hraček se prodalo za 22 500,- Kč. 

Hračky věnované pro charitu si převzaly  
zástupkyně Charity Frýdek pro dětská  
centra.

Také pro Charitu Broumov se na podzim 
nasbíralo více oblečení a potřeb do domác-
nosti než na jaře. Všem dárcům děkujeme.

Na konci listopadu se konalo Adventní 
tvoření, vyrábění adventních věnců jsme 
mohli uspořádat díky větvičkám darovaných 
paní Marii Žižkovou, velice za ně děkujeme. 

Právní poradna 

pro občany obce Dobrá bude v roce 2024 probíhat každou první středu v měsíci 
v době od 16-17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 

Termíny: 3.1., 7.2., 6.3., 3.4., 15.5., 5.6. 2024.
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Krátce z kulturní komise

Členové Komise pro kulturu a školství si 
již nějaký čas lámali hlavu, jak připravit spo-
lečenskou událost, která by oslovila mladé. 
V novém volebním období se členem komise 
stal Jiří Poljak (mimo jiné nový vedoucí do-
berských skautů), který na své první schůzi 
kulturní komise představil tento cíl: připra-
vit akci pro mládež ve věku kolem dvaceti 
let. Zhruba o rok později slavil úspěch, ve- 
dení obce pozvalo do kulturního sálu mladé-
ho písničkáře Michala Horáka, který mladé  
zaujal. 

Muzikant Horák věnuje přípravě svých 
koncertů velkou péči. Oslovil jsem jeho ma-
nažera, zda bych mohl připravit pro Dober-
ské listy krátký rozhovor o hudebníkově 
tvorbě. Oba byli moc ochotní, muzikant po-
slal odpovědi velmi rychle a na mé poněkud 
jednoduché otázky odpověděl pečlivě a pro-
myšleně. Povyprávěl například o tom, jak se 
mu daří vkládat do písní historky své a svých 
blízkých. Rozhovor vyšel v říjnovém obec-
ním zpravodaji.

Členové komise si dali záležet na kvalitní 
propagaci koncertu, aby událost neprošla 
bez povšimnutí. Kulturní sál byl nakonec 
docela naplněn, přišli lidé z vesnice, i přes-
polní. Sál byl hezky a promyšleně připraven, 
návštěvníci si mohli vybrat, zda budou sedět 

v řadě sedadel, zda budou stát v rohu sálu  
u barových stolků, nebo zda se usadí ke sto-
lům vzadu v sálu.

Písničkář, hráč na klávesy a kytaru Mi-
chal Horák se nesnaží o nějaký netradiční 
projev. Řekl bych, že se snaží své posluchače 
především pobavit, a to za pomocí melo- 
dicky silných písniček, jejichž texty se s hu-
morným nadhledem zabývají každodenním 
životem. Zpívá o kamarádech, o ženách, 
o lásce, na koncertu v Dobré ho pěkně dopl-
ňoval houslista. Rádi bychom i v dalších le-
tech pozvali někoho podobného. 

V této souvislosti bychom rádi pozvali na 
akci, která je již dlouho v naší vesnici oblíbe-
nou příležitostí pobýt se sousedy. 13. ledna 
přivítáme občany na tradičním Obecním 
plese. Každým rokem na něj přicházejí nejen 
místní, ale i ti, kteří v Dobré nebydlí, ale jsou 
s ní různými způsoby spojeni a mají ji rádi. 
Už pravidelně se soutěží o ceny, které po- 
skytují živnostníci i významné firmy z obce 
i z okolí. Členové komise jsou rádi, že mo-
hou opět potěšit ty, kteří ví, že v obci se něco 
děje a nebojí se vydat za kulturou. Zahraje 
kapela La Fiesta, vstupenky lze zakoupit od 
11. prosince na Obecním úřadě. 

Za Komisi pro kulturu a školství
Petr	Salamon

Za ořezání větví děkujeme panu Chýlkovi  
a dalším zaměstnancům obce.

Všichni účastníci akce si odnesli výrobek, 
dospělí věnec, děti si zdobily domeček nebo 
vyráběly andělíčky. Tyto výrobky zkráš- 
lí domácnosti v předvánočním čase.

Děkuji všem členům Komise pro rodinu 
a občanské záležitosti i dalším dobrovolní-
kům za práci v roce 2023. Všem občanům 
Dobré přeji příjemné prožití Vánoc a hodně 
zdraví v roce 2024.

Radka	Zitová
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Klub Seniorů

Končí opět jeden rok a proto chci, nejen 
členům Klubu seniorů, ale všem našim spo-
luobčanům, popřát nádherné Vánoce a šťast- 
ný krok do nového roku, plného radosti  
a zdraví. A našim členům zvlášť hodně elánu 
v naší společné činnosti.

POZOR ZMĚNA! 
V příštím roce budou probíhat schůzky 

vždy první středu v měsíci!
Výjimečně Výroční členská schůze bude 

druhou středu, tj. 10. ledna 2024 ve 14.00 
hod. v naší klubovně. Program:
– připravíme si plán činnosti na celý rok, 

zaplatíme členské příspěvky 
– pochutnáme si na občerstvení, které si 

sami připravíme 
– program si zpestříme tombolou z vlast-

ních dárků
Také rádi přivítáme nové zájemce o člen-

ství v klubu. 

INFORMACE PRO VŠECHNY, KTEŘÍ 
CHTĚJÍ ROZHÝBAT SVÉ TĚLO 

Počínaje 9. lednem (úterý) v 17,00 ho-
din začínáme opět cvičit v místnosti vedle 
naší klubovny (v 1. patře). Cvičení není  
náročné, ale prospěšné.

7. únor (středa) ve 14,30 hodin se  
sejdeme v Radegastově šenku, a kdo bude 
mít zájem, opět si zahrajeme bowling.

6. březen (středa) ve 14.00 hodin v klu-
bovně oslavíme MDŽ.

I nadále se budeme scházet ve středy  
v klubovně, na procházkách po okolí aj. dle 
domluvy.

Přeji všem i veselý Silvestr, ale oslavujte 
tak, abychom se 10. ledna ve zdraví opět  
sešli.

Drahomira	Gryžbonová

Podzimní výlet do herny Gajánek

Dne 6. 11. 2023 se doberské maminky 
vydaly na výlet do Třinecké herny Gajánek. 
Některé maminky s dětmi využily přímý au-
tobusový spoj, jiné vyrazily vlastními vozy. 
V 9 hodin jsme se sešly na místě a děti vy-
běhly objevovat místní hernu. Ta skrývala 
řadu úžasných prolézaček, klouzaček, bazén-
ky s míčky, trampolíny, kuchyňku, spoustu 
motorek a vozítek, ale také kolotoče. Ma-
minky běhaly s radostí za dětmi, a jak je tomu 
zvykem, kávu pily studenou. Vůbec nám to 
ale nevadilo, protože ta radost v dětských 
očích byla nepopsatelná. Výlet jsme si moc 
užily a už teď se těšíme na další spolkové akce.

Mgr.	Kristýna	Tošenovská,
Spolek	maminky	s	dětmi
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MLADÍ HASIČI MAJÍ NOVOU MAŠINU
Děti a mládež, kteří 

jsou členy našeho hasič-
ského sboru v Dobré, se již 
pár let potýkali s  problé-
mem technického stavu ha-
sičské stříkačky PS12, kte-
rou sbor vlastní již řadu let 
a naši mladí ji už předčili, 
už jim její síla nestačila 
k překonávání lepších a lep-
ších časů na soutěžích. Tak jsme se rozhodli, 
že koupíme novou, nebo repasovanou.

Pořizovací cena nám vyrazila dech. Roz-
hodli jsme se požádat místní podnikatele  
a různé nadace, zda by nám byli ochotni  
přispět.

Oslovili jsme celkem 42 subjektů a peníze 
se nám podařilo dát do kupy. Mnozí nás pře-
kvapili svým zájmem a ochotou pomoci. 
Jsme velice vděčni za pomoc a děkujeme 
všem, kteří nám přispěli a tím pomohli dětem 
a také mladým hasičům, kteří se připravují 
na práci ve výjezdové jednotce našeho sboru, 
kvalitně trénovat a soutěžit v požárním sportu.

Dovolte mi, abych jim jmenovitě poděko-
vala. Děkuji dobrému sousedovi společnosti 
Hyundai Motor Czech za jejich podporu, 
Nadaci Agrofert za finanční příspěvek, obci 
Dobrá za vstřícnost a podporu, děkuji spo-
lečnosti Iwarabau za jejich okamžitou re- 
akci a vysokou finanční podporu. Děkuji 

společnosti Torola design 
za pomoc při financování, 
děkuji společnosti Damija 
elektro, která je vždy ochot-
ná pomoci a podpořit dob-
rou věc, děkuji společnosti 
JEWA export import s.r.o. 
za poskytnuté finance  
a mnoholetou skvělou spo-
lupráci, děkuji společnosti 

CASH stavby a.s. za finanční příspěvek. 
V neposlední řadě děkuji paní Petře Carbo- 
lové a panu Tomáši Březinovi za jejich fi- 
nanční podporu. Přispěli na nákup hasičské 
stříkačky jako fyzické osoby, za což jim patří 
také velké díky. 

Autovrakoviště Milata nám pomohl vel-
kou měrou tak, že daroval silný motor, kte- 
rý je do hasičské stříkačky zabudovaný. Je 
to nezanedbatelná položka, která pomohla 
zkvalitnit vvbavení stroje a tím i snížit cenu.

Nákup stroje pro mladé hasiče díky 
všem partnerům proběhl hladce a nyní je už 
v  garáži hasičské zbrojnici v  Dobré a čeká  
na jarní počasí, aby ukázal, co umí. Celková 
pořizovací cena byla 225  000Kč. Je to pro 
náš sbor veliký krok, který bude zachycen 
v naší sborové kronice.

Všem dárcům ještě jednou velké DÍKY.
Ing.	Ludmila	Baranová,		
starostka	SDH	Dobrá

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V DOBRÉ
přeje všem občanům obce krásné prožití vánočních svátků plné pohody, klidu, štěstí  

a do nového roku pevné zdraví, pravou míru tolerance, spokojenou rodinu  
a také zdravý rozum!

AŤ VÁM HOŘÍ POUZE LÁSKA VE VAŠICH SRDCÍCH
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Základní škola Dobrá informuje…
Hornická desítka 2023 se sluníčkem

Opět po roce se v sobotu 4. 11. uskuteč-
nil jeden z největších běžeckých závodů  
v České republice 36. ročník Hornické de- 
sítky. Naše škola obhájila již 11. prvenství  
a s největším počtem zapojených žáků mezi 
školami – 232 – získala výhru 10 000 Kč 
v podobě dárkových karet na nákup sportov-
ního vybavení v Decathlonu a 5 kg bonbonů. 
Do soutěže se zapojili žáci dalších 27 škol.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
všem žákům, kteří za příznivého počasí dora-
zili a prezentovali se nejen na Běh pro zdraví 
v délce 1 km, ale i na ročníkové závody. Mnozí 
dorazili v doprovodu svých rodičů, kterým 
děkujeme za jejich podporu, které si velmi vá-
žíme. Samozřejmě ne všichni zákonní zá-
stupci mohli své děti doprovodit, a tak velké 
díky patří i asistentce pedagoga Evě Skarko-
vé, vychovatelkám školní družiny Janě Ře-
háčkové a Markétě Madajové, které vyrazily 
s dětmi od školy, a všem třídním učitelkám  

a učitelům, kteří přišli buď se svou třídou, 
nebo přišli podpořit závodníky.

Štěstí jsme měli nejen v soutěži, ale  
i v tombole. Žákyně naší školy vyhrála mo-
bilní telefon. Opět jsme prožili nezapome-
nutelné okamžiky, akci si užili a prvenství už 
bylo jen „třešničkou na dortu“. Rok uběhne 
jako voda, a tak již nyní si můžete poznačit 
do svých kalendářů datum 2. 11. 2024. Asi 
uhodnete, co bude… No přece 37. ročník 
Hornické desítky.

Mgr.	Renata	Kubalová,	Mgr.	Petr	Krus

Beseda s Mgr. Petrou Čaganovou
6. 11. se uskutečnila v sále základní školy 

beseda s Mgr. Petrou Čaganovou, dobrovol-
nou hasičkou. Petra je vítězkou Akademické-
ho mistrovství ČR, medailistkou ze Světových 
policejních a hasičských her v kanadském 
Winnipegu, medailistkou z Evropských 
policejních a požárních her ve Španělsku, 
doma má celou sbírku medailí z Norského 
šampionátu. To je jen výčet úspěchů tělocvi-
kářky naší školy.

Ve 3. vyučovací hodině proběhlo příjem-
né a zajímavé povídání o hasičském sportu 

pro žáky 4.–5. ročníku, ve 4. vyučovací hodi-
ně přišli na řadu žáci 1.–3. ročníku.
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Soutěž Bobřík informatiky 
Ve dnech 6. až 14. listo-

padu se konala informatic-
ká soutěž Bobřík informati-
ky. Této online soutěže se 
účastnilo 83 žáků ze 4.–9. 
ročníků, kteří projevili zá-
jem o svět technologií a se 
svými dovednostmi se utka-
li v oblasti informatiky. Úspěšným řešitelem 
s plným počtem bodů v kategorii Benjamin 
se stal žák Jakub Záveský z 6. třídy. Soutěž 
byla zaměřena na rozvoj informatických 
dovedností mezi žáky a také poskytla mož-
nost pro rozvoj kreativity a analytického 
myšlení u žáků v oblasti IT.

Žáci řešili různé problémy a hádanky 
z oblasti programování, algoritmických úloh, 
porozumění informacím, analýzy problému. 

Efektivně pracovali s  digi-
tálními technologiemi a za-
měřili se také na řešení 
praktických situací. Sou-
těž podporovala týmovou 
práci a kritické myšlení. 
Zároveň si klade za úkol 
přiblížit žákům podstatu 

informatických otázek a problémů, zdůraz-
ňuje, že informatika není pouze ovládání 
počítače, ale komplexní oblast, která obo-
hacuje myšlení a rozvíjí dovednosti.

Soutěž poskytla žákům příležitost pro-
zkoumat svět informatiky mimo pouhé 
ovládání počítače a podpořila vzdělávání 
v této klíčové oblasti pro budoucnost.

Mgr.	Michaela	Kuboňová

Žáci zhlédli fi lmové záběry ze soutěží, na 
vlastní oči viděli poháry z různých soutěží 
a mohli si osahat a prohlédnout medaile ze 
světových a evropských soutěží. Měli mož-
nost si vyzkoušet hasičský oděv, potěžkat 
dýchací přístroj, snažili se uchopit a přemís-
tit fi gurínu, zamotat hadici.

Petra žákům názorně ukázala, že její 
úspěchy nepřišly samy. Jsou to hodiny dři-
ny, vytrvalosti, píle a překonávání překážek 
a zdravotních problémů. Proto žákům kladla 
na srdce, aby nic po prvním neúspěchu ne-
vzdávali, ale tvrdě na sobě pracovali. Jedině 
tak mohou dosáhnout úspěchu.

Mgr.	Renata	Kubalová

Krajské kolo Logické olympiády
3. listopadu se na Krajském úřadě v Ostravě kona-

lo Krajské kolo Logické olympiády, které pořádá kaž-
doročně Mensa Česko. Do krajského kola postoupilo 
pouze 60 žáků v kategorii A (3.–5. ročník ZŠ) z 1879 
řešitelů Logické olympiády, mezi postupující se zařadi-
li i naši žáci Jiří Janša, Nikol Zettíková a Jan Janša. Jiří 
Janša vybojoval krásné 10. místo a Nikol Zettíková 15. 
Velice jim gratulujeme.          

Mgr.	Svatava	Kubeczková
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Basketbal
Turnaj v basketbalu 3x3 

hrálo skoro 50 hráčů.
V tělocvičnách naší ško-

ly se 10. listopadu uskuteč-
nil turnaj v 3x3 basketbalu, 
ve kterém se utkali žáci tříd 
2. stupně. O tento turnaj 
byl velký zájem, protože se 
jej zúčastnilo skoro 50 hrá-
čů, kteří hráli v 11 týmech.

Turnaj byl rozdělený do 
dvou kategorií. V první ka-
tegorii mezi sebou soupeřily týmy z 6. a 7. 
tříd. Tuto kategorii vyhrál zcela zaslouženě 
tým Kaufl anďáci ve složení Adrian Bušov-
ský, Vojtěch Smolka, Matyas Klimeš, Filip 
Skotnica. V  druhé kategorii se utkaly třídy 

z  8. a 9. ročníků. A v  této 
části turnaje naprosto do-
minovalo družstvo Cotton 
Pickers. Tým byl ve složení 
Marek Georgiovský, Matěj 
Cviček, Dominik Bušovský, 
Hynek Weissmann.

Chci poděkovat všem 
hráčům za hojnou účast na 
turnaji. Předvedli jste pa-
rádní výkony a skvělé spor-
tovní chování. Zároveň chci 

poděkovat obci Dobrá za podporu této spor-
tovní akce a také paní Šárce ze školního bu-
fetu za přípravu balíčků s  odměnami pro 
první tři týmy obou kategorií.

Mgr.	Petr	Krus

Tvořivé výtvarné odpoledne
14. listopadu se sešla učebna plná dětí 

z 6. až 9. tříd nadšených tvořit. Výzvu pro 
děti představoval netradiční materiál – ba-
revné lepicí pásky. Téma tvoření nebylo zadá-
no, děti však byly velmi nápadité a vytvořily 

zajímavé práce podle své fantazie. Další 
tvořivá dílna čeká na zájemce v jarních mě-
sících příštího roku.

Mgr.	Petra	Berská	
a	J.	Matyskiewiczová
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Projektový týden Vesmír v 5. ročníku
V týdnu od 20. listopadu do 24. listopadu 

probíhalo v 5. ročníku projektové vyučování 
na téma Vesmír. Žáci v  českém jazyce pra- 
covali s texty „Lajka“ a „Jaké to je pracovat 
ve Vesmíru“. Po přečtení textu museli od- 
povídat na otázky, či plánovat astronautům 
jejich pracovní náplň. Velice je zklamala  
a rozčílila informace, že lidé vyslali do Ves- 
míru psa Lajku, i když věděli, že se nemůže 
vrátit a zemře tam. V matematice kromě ves-
mírného počítání rýsovali podle zadání – 
všem se podařila krásná raketa, ve které si 
procvičili kromě přesného měření a rýsová-
ní i popis geometrických útvarů. V  hodi-
nách vlastivědy a přírodovědy jim pomohl 
k získávání informací i ozobot, kterému nej-
prve museli naprogramovat správnou ces-
tu, a pak na internetu vyhledat informace  
o astronautech a prvních raketách vysla-
ných do kosmu. Také se ozoboti stali plane-
tami a putovali po oběžných drahách kolem 
Slunce. Veliké díky patří naší paní zástup-
kyni Mgr. Michaele Kuboňové, neboť jsme 
využili i virtuální realitu a „koukli“ se do 
středu Země, položili jsme 
si planetu na dlaň a vyfotili 
se s ní. V informatice si pro-
cvičili práci v textovém edi-
toru, kde upravovali text 
jak jinak než o Vesmíru  
a planetách. V angličtině si 
zopakovali řadové číslovky, 
seznámili se s  anglickými 
názvy planet, zahráli si na 
wordwallu a pracovali se 
slovníky. Neopomněli jsme 
ani hodiny tělesné výchovy, 
kde děti měly meteorický 

roj, létání s  letadýlky vytisknutými na 3D 
tiskárně, v  pracovních činnostech vyrobily 
rakety a ve výtvarné výchově namalovaly 
nádherný vesmír a souhvězdí. 

Projektový týden jsme zpestřili výletem 
do Planetária a hvězdárny v Ostravě, kde 
jsme pozorovali ve dne hvězdnou oblohu 
v různých ročních obdobích a zhlédli úžasný 
sférický pořad „Albi, Felix a cesta do vesmí-
ru“. Díky zatažené obloze jsme ve hvězdárně 
pouze zkontrolovali hvězdářské dalekohledy, 
otvírání pozorovací kopule, ale jedné sku-
pině se ukázalo mezi mraky Slunce a mohli 
ho alespoň na chviličku pozorovat. Na pro-
hlídku expozice a nákup upomínkových 
předmětů také zbylo dostatek času.

Během celého týdne děti podle zadaných 
kritérií zpracovávaly své Vesmírné lapbooky, 
které se jim skvěle podařily a některé z nich 
jsou opravdu uměleckými díly.

Mgr.	Svatava	Kubeczková	
a	Mgr.	Jiřina	Zachníková
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Konverzační soutěž v anglickém jazyce
Žáci druhého stupně se i v tomto škol-

ním roce mohli zúčastnit školního kola 
konverzační soutěže v anglickém jazyce 
a dokázat tak své dovednosti komunikovat 
v cizím jazyce. Soutěžilo se ve dvou katego-
riích – JUNIOR (6. a 7. ročník) a SENIOR 
(8. a 9. ročník). Soutěžící se mohli předem 
připravit na konverzační témata, nicméně 
až v den D bylo testováno, nakolik dokáží ro-
zumět otázkám, jak na ně dokáží reagovat, 
zda užívají správnou gramatiku či zda fone-
ticky správně vyslovují slovní zásobu. Vzhle-
dem k tomu, že všechny výstupy byly per-
fektní a originální, nebylo snadné výherce 
vybrat. Doufáme, že se všem zúčastněným 

akce líbila a žáky motivovala k dalšímu pro-
hlubování znalostí tohoto krásného jazyka 
a postupujícím přejeme mnoho štěstí v okres-
ním kole. 
Mgr.	Jana	Baker	a	Mgr.	Žaneta	Frančeková	
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Mateřská škola Dobrá informuje….
ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY

LISTOPAD V NAŠÍ ŠKOLCE
Měsíc listopad byl v  naší školce bohatý 

na spoustu nejrůznějších akcí, proto si o ně-
kterých z nich povíme více.

V tomto měsíci se děti ve svých třídách 
seznamovaly s „tajemstvím kouzelné lísky.“ 
V rámci tohoto bloku si děti povídaly o po-
časí, o tom, jak se na podzim oblékáme. Děti 
si povídaly o lesních zvířatech, hlavně o tom, 
jak se chystají na zimu a někde si třeba děti 
zahrály známé pohádky o lesních zvířatech. 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD
Hned 2. listopadu se konal lampionový 

průvod naší školky. 

Sotva se v tento den venku začalo stmí-
vat, objevovaly se na naší zahradě první sku-
pinky dětí společně se svými rodiči. Děti  
držely v  rukou nejrůznější barevně svítící 
lampionky a hned při vstupu na zahradu 
děti obdržely medaili jako vzpomínku na 
tuto akci. 

Všichni společně se pak vydali průvo-
dem kolem školy, místního parku až na 
školní hřiště, kde děti netrpělivě čekaly na 
světelnou show, která proběhla na pódiu. Po 
této světelné přehlídce se pak děti společně 
s rodiči vydaly zpět do svých domovů.

Tímto chceme poděkovat správkyni škol-
ního hřiště paní Chobotové za zpřístup- 
nění hřiště na tuto naši akci a také děkujeme 
panu Ing. Chýlkovi za její technické zabez-
pečení.

KOUZELNÍK ALEŠ
Další akcí, na kterou se naše děti vždy 

velmi těší, bylo kouzelnické vystoupení na-
šeho oblíbeného kouzelníka Aleše. Kouzelník 
Aleš dokáže děti zaujmout už jen svou pří-
tomností, kdy děti ani nedýchají a čekají, co 
jim tentokrát kouzelník Aleš předvede. 
A  nejen to, děti měly možnost si samy vy-
zkoušet, jaké to je být kouzelníkem či kou-
zelnicí. 

Závěrečné kouzlení s  broučky děti na-
prosto uchvátilo, doslova je chytlo za srdíč-
ko a dožadovaly se dalších kouzel, ale čas je 
neúprosný a všechno má svůj konec. Kou-
zelník Aleš se s  dětmi rozloučil a všichni 
věříme, že se s  ním setkáme zase příští  
rok.

VÁNOČNÍ JARMARK

28. listopadu proběhl na naší školce tra-
diční Vánoční jarmark, a proto ani děti ve 
svých třídách nezahálely a společně s  paní 
učitelkami tvořily třeba zvonečky, andělíčky 
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a jiné vánoční ozdoby, které si 
rodiče v  jednotlivých třídách 
mohli zakoupit a přispět tak 
dětem malou částkou na nové 
hračky či pomůcky, které se 
pak objeví pod stromečkem.

Do Vánočního jarmarku 
se aktivně zapojili rodiče dětí 
svými vánočními ozdobami  
a výrobky, také paní učitelky  
i všechen personál naší školky 
včetně paní kuchařek, které na-
pekly vánoční perníčky a hro-
madu dalších sladkých dobrot. 
Zkrátka každý zde mohl obje-
vit něco, co jej zaujalo, zakou-
pit si to, a tím přispět na nové 
výukové programy našich dětí. 
K tomu bude určen výtěžek celé 
této akce. 

Děkujeme všem, kteří se 
na této akci aktivně podíleli  
i těm, kteří si vánoční výrobky 
a ozdoby zakoupili.

V  současné době na děti 
čeká Mikulášská nadílka, která 
proběhne v  dopoledních ho- 
dinách v jednotlivých třídách. 
Také se děti pilně připravují na Vánoční besídku, kdy v daný den proběhne dopoledneve 
třídách Vánoční nadílka u stromečku, v odpoledních hodinách se pak bude konat Vánoční 
besídka s rodiči. Vánoční besídky budou postupně probíhat v  jednotlivých třídách během 
měsíce prosince.

Věříme, že tato akce přispěje ke klidné a pohodové atmosféře blížících se vánočních 
svátků.

Paní učitelky ze třídy Berušky
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Místní knihovna Dobrá
Milí čtenáři,
chtěli bychom Vám opravdu moc podě-

kovat za vaši podporu, kterou jste nám v le-
tošním roce projevovali, nejen jako čtenáři 
našich knih, ale také jako návštěvníci akcí, 
které jsme pořádali. Tento rok jsme zorga-
nizovali celkem 47 akcí, z  toho 29 pro děti 
a 18 kulturně vzdělávacích pro dospělé. Pro 
ZŠ Dobrá jsme celý podzim připravovali 

interaktivní besedy, při kterých se žáci učili 
hledat v  knihách, na internetu a v  knihov-
nickém katalogu. Nejoblíbenější akce pro 
děti jsou přespávačky v  knihovně, celkem 
jsme jich uskutečnili 3 a zúčastnilo se jich 
přes 90 dětí. Pro dospělé návštěvníky je vel-
mi oblíbený pan Aleš Nitra, se kterým si 
vždy krásně zazpíváme, ale také se dozvíme 
různé zajímavosti.



- 20 -

Vánoční rozjímání s Alenou Křibíkovou
Alena Křibíková pochází z Dobré, vystu-

dovala Vysokou školu zemědělskou v Brně, 
obor zootechnický. Již dlouho se zabývá pe-
čením perníčků.

Můžete zmínit vaše první vzpomínky na 
pečení perníčků?

V naší rodině se vždy hodně peklo, ma-
minka byla výborná kuchařka, se sestrou 
jsme jí od malička pomáhaly. Maminčin 
otec byl včelařem, občas se proto u nás pek-
lo cukroví a perníky na včelařské výstavy  
a plesy. Nejhezčí bylo samozřejmě období 
před vánočními svátky, na pečení jsme se 
nemohly dočkat. 

Můžete obecněji přiblížit jak souvisí per-
níčky s Vánocemi?

Perníky k Vánocům určitě 
patří, odedávna se u příležitos-
ti těchto svátků dělaly. Byly to 
doby, kdy ještě nebyly vánoč- 
ní stromky (ty se objevily až 
počátkem 19. století). Zdobily 
se jen větvičky stromků, a to 
vesměs tím, co měli lidé k dis-
pozici, tedy perníky, ořechy, 

jablíčky, kouskem stužky nebo barevnou lát-
kou... Perník tehdy nebyl úplně levná zále- 
žitost. Když měl být perník kvalitní, bylo za-
potřebí dostatek medu a koření, které bylo 
velmi drahé. Konkrétně skořice, hřebíček, 
fenykl, anýz, které se vozily ze světa. Kva- 
litní perník si proto mohli dovolit jenom  
bohatší lidé. Spousta chudobnějších lidí si 
pekla perníky, ve kterých med byl, ale místo 
cizokrajného koření si tam dávali třeba  
sušenou mateřídoušku a jiné bylinky, které 
u nás rostly.

Vy osobně máte ráda Vánoce?
Určitě, ráda se věnuji vnučkám, naše 

Vánoce naplňuje pečení, malování perníků, 
dělání různých dárečků. Když 
se blíží Vánoce, připravujeme 
s vnučkami ozdoby, aby to 
měly doma hezky vyzdobe-
no… Je to o té pohodě, o rodi-
ně. Vnučky doma s mamin- 
kou také hodně pečou, na tyto 
vánoční okamžiky se moc těší, 
podobně jako my kdysi. 

Největší radost máme ze spolupráce 
s kulturní komisí obce Dobrá, díky které se 
můžeme účastnit velkých akcí, jako je např. 
Den dětí nebo Rozsvícení vánočního stro-
mu, kde se snažíme pro děti vymyslet do-
provodný program ve formě kreativního 
tvoření. Doufáme, že tato spolupráce bude 
fungovat i nadále.

Knihovna bude otevřená  
do čtvrtku 21. 12. 2023  

a znovu se otevře až v úterý 2. 1. 2024. 

Na závěr mi dovolte popřát všem klidné 
vánoční svátky a v  novém roce především 
hodně zdraví, lásky a spokojenosti.

Výpůjční doba: Pondělí, úterý, čtvrtek  
8–11, 12–17.30 a každou lichou sobotu 
8–11 hod. Web knihovny: knihovna-dobra.
cz, Facebook: Místní knihovna Dobrá

Moc se těšíme na Vaši návštěvu.

Knihovnice MK Dobrá
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Perníky jste tedy pekla v dětství. Jak jste 
si k nim našla cestu později?

Začala jsem po době, kdy přišla nemoc  
a já zůstala deset let doma. Když už mi bylo 
líp, uvažovala jsem, čím se zabavím. Vzpo-
mněla jsem si na perníky. V té době ještě ne-
bylo o pernících tolik literatury, proto jsem 
pracovala systémem pokus – omyl. Pečením 
se tedy zabývám přes 35 let a už téměř 30 let 
spolupracuji se včelaři, v roce 1999 jsem  
absolvovala kurz pečení medového pečiva. 
Nejprve jsem byla v Základní organizaci 
Českého svazu včelařů v Dobré, v současné 
době jsem členkou Včelařského spolku pro 
Frýdek, Dobrou a okolí. Za více než 20 let 
jsem měla možnost se na mnoha kurzech 
setkat se spoustou zajímavých lidí. Také 
jsem absolvovala hodně přednášek o his- 
torii perníkářství, jak pro děti, tak pro do-
spělé. 

A znáte třeba i zajímavé souvislosti z his-
torie perníků, například kdo je v minulosti 
vyráběl?

Pernikář byl kdysi původně výhradně 
muž. Měl své učně, kteří mu pomáhali s těs-
tem. Většina těch řemesel, které podléhaly 
jednotlivým cechům, dělali muži a jejich 
manželky jim spíše pomáhaly, vedly domác-
nost, a dělaly spoustu jiných věcí. Když vče-
laři vytáčeli med, museli ho nejprve prodá-
vat perníkářům, a to i podle výnosu, který 
platil už od dob Karla IV. Až měli pekaři  
a perníkáři dostatek medu, mohl být med 
prodáván dál ostatním zájemcům.

A přicházela i období, kdy nebyl velký od-
byt a perníkář neměl co dělat? Čím se v té 
době zabýval?

Tehdejší doba byla, co se náboženských 
svátků týče, mnohem pestřejší, než ta dneš-
ní. Perník se prolínal životem lidí průběžně 

celý rok, nejen o Vánocích, z perníků se dě-
laly také hračky. Mezi Vánocemi a poutěmi 
byl klid a mistr tehdy využíval své učně k to- 
mu, aby vyráběli například hračky z perní-
kového těsta. Používalo se jako plastelína, 
pak se vysušovalo v peci a vznikaly hračky, 
které obsahovaly v podstatě jenom základní 
suroviny, proto se nejedly. Takový perník vy-
držel dlouho, než se rozlomil nebo zničil. 
Dělaly se figurky, koníci, panenky, zvířátka, 
vše se to vozilo na trhy. Později se v perni-
kářství začaly používat vyřezávané dřevěné 
formy. Ty byly z vyschlého dřeva ovocných 
stromů (jablka hrušky švestky, ořech). Jak 
šla doba, byly formy čím dál více pečlivější, 
preciznější, větší. Mnohé původní formy se 
dochovaly v muzeích dodneška. I dnes je 
spousta řezbářů, kteří se tomuto umění vě-
nují. Dělají repliky podle dochovaných fo-
rem, nebo tvoří formy nové.

Jaký je dnes zájem o výrobu perníků, je 
tento koníček oblíbený?

Na internetu je k nahlédnutí spousta re-
ceptů a ukázek zdobení. Lidé hledají vyžití 
ve volném čase prostřednictvím ručních 
prací, ke kterým pernikaření taky patří. Ne-
vyrábí ho na nějaké profi úrovni, ale to ne- 
vadí. Baví se tím maminky, babičky, hrají si  
s dětmi a peče se na Vánoce. V dospělosti si 
na tyto chvilky pak každý vzpomene. 

Je příprava perníků pro nováčky nároč-
ná?

Dvoudenní kurz určitě nepomůže, aby 
člověk dosáhl nějaké té preciznosti, tak toho 
musí nadělat hodně a asi i k tomu mít nějaký 
talent. Potřebná je hlavně chuť se to naučit, 
protože je to složité jako každé řemeslo. Za-
čátky jsou těžké, není to otázka týdnů, měsí-
ců, je to otázka roků, než člověk začne vyrá-
bět mistrovské věci. Samozřejmě, když to 
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Poslání balíků na Misie
21. listopadu jsme se opět sešly, aby-

chom pomohly zabalit a odeslat dva  
balíky chudým  lidem, jeden do Jimmy  
v Etiopii a druhý do Bhopalu v Indii. Do 
balíků jsme zabalily potřebné věci, jako 
hračky, trvanlivé potraviny, výtvarné, 
zdravotnické, hygienické potřeby, deku, 
a spoustu dalšího. Děkujeme všem, co 
pomáhají jak finančně, tak prakticky. 
Tento rok nám pomohly holky ze skau- 
tu z družiny Skittlesek. Balík se musí 

chci dělat jako koníček, tak to ne-
musím dělat jako mistr. 

Často jsem zdobila perníky na 
výstavách zahrádkářů a včelařů, 
kde se mne ptali na nějaké „fígle“ 
na zdobení. Tak tedy o žádných 
nevím. Je třeba jen ta píle a vytr-
valost. Postupem času si pak kaž-
dý vytvoří svůj rukopis, který se 
nemění. Stejně tak nemám žádné 
tajné ingredience, které bych dávala do těs-
ta. Těsto je třeba pečlivě opracovat, nechat 
několik dní uležet, aby se s ním pak dobře 
pracovalo. K pečení a zdobení perníků, stej-
ně jako ke každé ruční práci, je zapotřebí 
trpělivost, snad i trochu talentu a hlavně 
chuť se něco naučit, neboť se výsledky nedo-
staví hned.

Můžete přiblížit svou techniku přípravy 
perníků?

Já zdobím perníky převážně bílou pole-
vou, nyní už preferuji zdobení „krajkou“, 
což je technika náročná na přesnost, peč- 
livost a tenkou rovnou linku. Tato techni- 
ka zabere dost času, ale dělám ji nejraději.  

Polevu si už také nedělám z bílků, 
cukru a citronu. Pracuji s tzv. 
královskou glazurou (polevou) 
která se dá koupit v cukrárnách 
nebo i na internetu. Ředí se vo-
dou, míchá se pár minut ručním 
šlehačem. Uzavře se ve sklenici  
a tam vydrží několik dní. Pracuje 
se s ní velice dobře. Nesmí se ni-
kdy zdobit čerstvě napečené per-

níky, musí si po pečení „oddechnout,“ jinak 
by poleva opadala. Medové těsto je nád- 
herný, voňavý materiál, se kterým je radost 
pracovat. Decentní zdobení je už pak jen 
„třešničkou“ na dortu, která podtrhne krá-
su upečeného těsta.

Doporučila byste nějaký tip pro jejich 
přípravu?

Ještě snad pár slov ke zdobení… Nejpr-
ve jsem zkoušela dělat kornoutky z celo- 
fánu, ale pak jsem objevila mikrotenové  
sáčky do mrazáku. S těmito sáčky zdobím 
dodnes. Stačí malinká dírka v rohu sáčku 
a pracovní nástroj je hotov.

Rozhovor připravil
Petr Salamon

(pokračování na str. 27)
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Skittlesky na Travenské chatě
V pátek 10. 11. po škole jsme se s holkama 

sešly na zastávce. V Dobré jsme nasedly do auto-
busu, který nás odvezl na zastávku Raškovice 
Ondráš, pak jsme nastoupily do dalšího autobusu, 
ze kterého jsme vyskočily přímo na Visalajích.  
Z Visalají jsme se vydaly pěšky na Travenskou 
chatu, kterou jsme vyhrály jako odměnu za dru-
hé místo v okresních skautských závodech. Byla 
už sice tma, ale my jsme postupovaly dál až jsme 
k chatě dorazily. Vybalily jsme se, uvařily jsme si 
večeři a zapálily jsme oheň v krbu a u toho jsme si 
pošmákly na marshmallownech. Ráno jsme se 
vzbudily bohužel do špatného počasí, takže jsme 
skoro vůbec nebyly venku :( . Dopoledne jsme 
tedy hrály stolní hry a povídaly si. Po obědě se 
trochu vyčasilo a my jsme se tedy mohly vydat na 
procházku, při které jsme objevily spoustu hřibů. 
Na večeři jsme společnými silami uvařily kari  
s rýží. (Musíme uznat, že to bylo výtečné a po-
vedlo se nám to!)

Další ráno jsme si přivstaly, abychom chatu 
pořádně uklidily. Sbalily jsme se a vyrazily zpátky 
na autobus, jely jsme domů za rodinou.

Nějaké motto na konec: 
Jsi lepší, než si myslíš, 
 a hezčí, než vypadáš!

S přáním hezkého dne Vás zdraví 
Bařka a Market  

ze skupinky Skittlesek

zabalit do deky, zašít, zabalit do igelitového 
pytle (hrozí pád do moře při převozu lodí),  
a znovu do látky na kterou píšeme adresu. 
Na poště odešleme a čekáme na zpětnou 
vazbu. Přeprava tohoto balíku trvá většinou 
30-40 dní.

Lidé v těchto zemích žijí opravdu v ná-
ročných podmínkách, nemají dostatek po-
travin, umírají na běžné onemocnění, jsou 
málo vzdělání, nemají si s čím hrát… Proto 
jsou i oni velice vděční za každou pomoc.

Kateřina Mališová a družina Skittlesek
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Víkendovka v Brně

Byl pátek 3. listopadu. To už většina dětí 
ležela doma na gauči a rozjímala, co asi bu-
dou o víkendu dělat, ale sýkorky, ty už měly 
jasno. Sešli jsme se na vlakovém nádraží  
v Dobré a usedli do vlaku, který nás převezl 
do F-M, odkud jsme sedli na RegioJet au- 
tobus, kterým jsme jeli dvě hodinky přímo 
do Brna. Jet do Brna pro nás byla velmi vý- 
jimečná příležitost, která se jen tak neod- 
mítá.

V Brně jsme vystoupili na zastávce  
a s těžkými krosnami jsme vyrazili ke skaut-
ské klubovně podobající se kvádru. Cesta 
trvala kolem dvaceti minut a všichni jsme 
uvítali, když jsme došli do cíle.

Rozdělili jsme si místa ke spaní, něco 
málo vybalili a šla se hrát hra s nápisy na 
čele. Mezitím šlo pár jedinců s vedoucími 
nakoupit, abychom měli co večeřet a snídat. 
Po večeři v podobě chlebů následoval pro-
gram od Kociho, kdy si každý udělal svůj 
unikátní erb, který vystihoval hodnoty a zá-
jmy, které každý z nás ctí.

Uteklo to rychle a následovala večerka. 
Po ulehnutí do spacáku se to zdálo jako 
chvíle a už se zase vstávalo a nesměla chybět 
námi všemi milovaná rozcvička v režii dětí. 
Zahráli jsme si rybičky a rybáře a natréno-
vali sebeobranu. 

Následovala snídaně a program od Zuz- 
ky. Tento program byl o době, ve které žili 
naši rodiče. Rozdělili jsme se do skupinek 
podle desetiletí, ve kterém se naši rodiče 
narodili a k tomuto desetiletí přiřazovali 
události, které se v této době odehrály. Do-
zvěděli jsme se mnoho nového.

Posvačili jsme, jelikož nás čekal program 
venku, abychom neseděli jenom uvnitř. Tato 
hra se podobala házené s cílem na basketba-
lový koš, a když už jsme byli dost vydovádě-
ní, šli jsme si zahrát hru, ve které bylo smys-
lem si obhájit důležitost svého povolání 
(náhodně přiřazeného) a zachránit si tím 
život. Když se ti to nepovedlo, byl si vyhozen 
z horkovzdušného balónu. Takhle se vyha-
zovalo, dokud nezbyli dva poslední.
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Nadešel čas obědu. Jak už je u nás tradi-
cí, před jídlem pokřik a modlitba. Pak jsme 
se s radostí pustili do kari s rýží, kterou nám 
ukuchtily Kača s Maki. Následoval odpoled-
ní klid, který byl krapet zkrácen, abychom 
stihli dokončit následující hru za světla.

Byli jsme rozlosováni do pěti trojic a jed-
né čtveřice (dohromady šest skupin). Naším 
úkolem bylo podle papíru obejít všechny pa-
mátky na náměstí a vyfotit se u nich. U toho 
jsem měli plnit další úkoly, jako třeba vyfotit 
se s šelmou psovitou/kočkovitou, nebo se 
zeptat lidí, proč je v Brně poledne v jede-
náct. Tato hra trvala poměrně dlouho a po 
našem návratu nás čekal program o výpově-
dích skautů za vlády totality.

Následně jsme měli večeři za promítání 
fotek z minulých let. Pak už byla večerka  
a my šli do svých spacáků.

Ráno budíček a rozcvička. Není tomu 
tak pokaždé, ale tentokrát šly všechny děti 
na bohoslužbu do kostela. Po mši jsme šli na 
hrad Špilberk, kde jsme plnili zakoupené 
papírové knížečky a hledali v neplaceném 
areálu odpovědi do tajenky. Tentokrát jsme 
se vraceli domů později než je zvykem  
a v Brně jsme i obědvali.

Po odpoledním klidu jsme uklidili klu-
bovnu a šli na autobusové nádraží. Jeli jsme 
stejně jako do Brna (nejprve autobusem  
a po té vlakem). Do Dobré jsme se dostali 
mezi sedmou a osmou hodinou.

Víkendovku jsme si moc užili a těšíme 
se  i na další akce, které společně podnik- 
neme :).

Barbora „Druid“ Chodúrová 

Limetky na lasergame
V pátek jsme se sešly v hasičárně na naši 

první družinovou přespávačku. Zahrály jsme 
si hru s moukou a na chvíli šly i ven. Poté 
jsme si pustily film a po něm se pomalu 
chystaly do hajan. 

Druhý den jsme se vydaly na chvíli do 
parku, přičemž některé holky zůstaly v ha-
sičárně, aby nám uvařily oběd, který se jim 
moc povedl. 

Po obědě jsme šly na vlakové nádraží, 
počkaly jsme na vlak až přijede. Cesta do 
Ostravy trvala cca 30 minut, prošly jsme  
i přes Karolínu a přes ostravské ulice. Našly 
jsme budovu, kde byla lasergame, kde jsme 
musely ještě chvíli čekat, až naše vedoucí 
Gabča a Hanča rozdělí týmy atd. Celkem 
jsme hrály 2 hry, 1 hra trvala 15 minut, což 

bylo docela krátké. Moc jsme si to užily  
a rády bychom šly znova! 

Kája Berková (Kari)  
a Gabriela Kubienová
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Podzimní okénko  
fotbalového týmu dorostu TJ Sokol Dobrá

Vážení fotbaloví fanoušci,  
podzim máme z  našeho pohledu 

za sebou a tím i první půli fotbalové 
sezóny Krajské soutěže dorostu Da-
syn 2023-2024. Obecně lze říci, že  
to byla úspěšná část sezóny, i když 
vždycky se nějaké to „ale“ najde. Určitě se 
mezi námi najde spousta takových, kteří 
můžou být s průběžným umístěním našeho 
dorosteneckého týmu né úplně spokojení, 
ale věřím, že většina z  vás si výsledku cení 
jako velmi dobrého. Pokusím se vám tady 
pouze stručně popsat, jak naši borci na 
podzim v soutěži „uspěli“.

Na začátek je třeba jednoznačně vy-
zvednout přístup všech našich dorostenců. 
V  loňské sezóně byla tréninková morálka 
opravdu tristní. Tohle byl do této nové se- 
zóny jeden z  hlavních stavebních kamenů 
nového trenéra Kamila Zíchy, který bylo po-
třeba správně usadit. A povedlo se mu to 
výborně. Díky tomu se samozřejmě otevřel 
prostor se začít někam fotbalově posouvat. 
Tohle je ale běh na delší trať, ne na tři mě- 
síce, takže přínosy poctivých tréninků je 
ještě brzy hodnotit. Do týmu přišly nové po-
sily z  žákovské kategorie, konkrétně Marek 
Georgiovský, Jakub Bielčik, Lukáš Koneč-
ný, Jan Kalus, Filip Skotnica, Václav Zugar  
a Antonín Řeha. Kluci se postupně adaptují 
na náročnější fotbal v této dorostenecké kate-
gorii a určitě se adaptují velmi dobře. Prav-
da, nedostávají ještě takový prostor, jak by 
si asi představovali, ale na rovinu, v  mno- 
ha zápasech to ani není reálné z  důvodu  
jejich náročnosti. Mezi nimi však musím 

vyzdvihnout Marka Georgiovského, 
který si svými skvělými výkony už 
v žácích zasloužil místo obránce v zá-
kladní sestavě hned od začátku. Marek 
je veliký příslib doberského fotbalu. 
Dále náš tým posílili borci z okolních 
obcí, konkrétně Patrik Namyslo, Sa-

muel Nytra a Patrik Stryja. Všichni tři jsou 
také velkou posilou našeho týmu. Poslední 
dva jmenovaní se díky svým zkušenostem  
a výkonům v  podstatě okamžitě stali sou-
částí základní sestavy. Patrik Namyslo přišel 
z  řad žáků, ale o jeho fotbalové šikovnosti 
také není pochyb. Adaptuje se výborně a jeho 
čas se blíží rychle.

Výkony uplynulé části sezóny nám bo-
hužel ubíraly postupná zranění v  podstatě 
těch nejdůležitějších hráčů. Hned v úvodu 
se nám zranil stopér Onřej Pohludka a chybí 
nám stále. Pak přicházely postupně další 
krátkodobější zranění či nemoci našich dal-
ších opor, jako např. Marka Pokorného, 
Honzy Zíchy a Filipa Čapčucha, což vám 
dost podstatně naruší základní osu týmu  
a tím pádem zažitý styl hry. Nicméně tohle 
je prostě fotbal a jede se dále. I tak jsme ale 
podávali v sezóně velice dobré výkony a do-
kázali jsme potrápit nejednoho favorita. Bo-
hužel ne vždy jsme měli svůj den a dokázali 
jsme také prohrát zápasy, ve kterých jsme 
měli jednoznačně uspět.

V  prvním zápase jsme přivítali doma 
Bystřici a tu jsme s  přehledem deklasovali 
7:1. Z  prvního zápasu jsme tak měli jen ty 
nejlepší dojmy. Na druhý zápas jsme jeli do 
Vendryně a naše dominance pokračovala  
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i tam. Naše výhra 3:0 sice není na první po-
hled debakl pro soupeře, ale Vendryni jsme 
přehráli rozdílem třídy. Ve třetím kole jsme 
doma přivítali Mořkov. Naše očekávání byla 
asi příliš veliká a přišlo naše vystřízlivění. 
Mořkov nás přejel 0:5 a my jsme měli hlavy 
dole. V  tomto zápase se nám nedařilo nic, 
jako by jsme to ani nebyli my. K čtvrtému 
zápasu jsme jeli do Českého Těšína. Tady 
jsme zvládli na výbornou pouze 1. poločas, 
po kterém jsme vedli 2:1, ale v 2. poločase 
nám začaly docházet síly a soupeř nás tak 
přehrál a urval si výhru pro sebe, prohráli 
jsme 2:4. K pátému zápasu přijel do Dobré 
tým z Václavovic. Byl to nečekaně těžký sou-
peř, který nás překvapil a málem zaskočil 
svým výkonem. Předvedli jsme však velkou 
odolnost a bojovnost a zápas vyhráli 4:0. 
Šesté kolo jsme odehráli v Kopřivnici. Tady 
jsme opět předvedli kvalitní a sebejistý vý-
kon, vypracovali jsme si obrovské množství 
šancí během celého zápasu, takže výsledek 
mohl vypadat úplně jinak, ale výhra 3:1 také 
není k zahození. V 7. kole jsme doma přiví-
tali outsidera soutěže Jablunkov. Papírově 
bylo jasné, kdo je favorit a na hřišti jsme to 
také předvedli. Soupeře jsme deklasovali 
poměrem 11:0 a zápas připomínal z našeho 
pohledu spíše exhibici. Další sobotu 30. září 
jsme zavítali do Fryčovic. Jak jsme byli letos 
zvyklí na krásné počasí, tak tentokráte jsme 
tady měli pravý podzim. Teplota okolo 15°, 
vítr a studený déšť, travnatá plocha hřiště  
né moc ideální k odehrání zápasu. Našim 
dorostencům však paradoxně jako by tyto 
podmínky více vyhovovaly a přejeli Fryčovi-
ce v poměru 7:2. Po tomto osmém zápase 
jsme se na týden vyšplhali na 2. místo tabul-
ky soutěže, což byl krásný úspěch. Měli jsme 

ale před sebou teprve teď ty nejtěžší zápasy. 
První vystřízlivění přišlo hned další neděli 
doma, kdy jsme nastoupili proti Kozlovicím. 
Byli jsme sice první, kdo vstřelil úvodní 
branku zápasu, ale soupeř nám předvedl 
svou kvalitu, naše bojovnost a zarputilost na 
něj nestačila a prohráli jsme vysoko 1:5. 
Další, v pořadí už 10. kolo, jsme jeli odehrát 
do Těrlicka. Vůbec jsme nevěděli, jak herně 
zdatný soupeř nás tam čeká, protože Těrlic-
ko je nováčkem soutěže. Podle dosavadních 
výsledků jsme ale čekali spíše vyrovnaný 
souboj a potvrdilo se to. Naši borci se ale do-
kázali otřepat z poslední domácí porážky, 
dokázali zareagovat na vývoj na hřišti a po-
razili Těrlicko těsně 3:2. Další víkend nás 
čekalo derby se Starým Městem na jeho hřiš-
ti. Byl to přímý souboji o 3. místo v tabulce. 
Byl to pěkný zápas se spoustou soubojů, 
avšak bez vyložených gólových šancí. Zápas 
tak skončil nerozhodně 0:0 a třetí příčku si 
tak vybojoval jiný tým v jiném zápase. Kdo, 
to se dozvíte v podrobném reportu ze zápa-
su na našich webových stránkách. Předpo-
slední kolo jsme hráli doma proti Frýdlantu 
n. O. Byl to lídr soutěže, takže jsme čekali 
těžký zápas a o to více jsme se na něj namo-
tivovali, chtěli jsme přece lídra obrat o body. 
Na zápas se přišel podívat neuvěřitelný po-
čet diváků, popravdě před tak velkou divác-
kou kulisou jsem ještě domácí zápas našeho 
fotbalového dorostu nezažil. Určitě i tohle 
přispělo k tomu, co se dělo na hřišti. Byl  
to zápas plný náboje, plný všeho, co si fot-
balový fanoušek může jen přát. Byl to zápas 
dvou rozdílných poločasů, ale každý z nich 
měl vždy něco z toho, co pohltilo snad kaž-
dého přítomného. Souboje, houževnatost, 
bojovnost, emoce, fotbal nahoru a  dolů, 
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taktika, vyčkávání, střídání převahy na hřišti 
a fandění fanoušků. Podle mně nejpůsobi-
vější zápas sezóny. Nakonec jen těch branek 
bylo málo a tak jsme se rozešli smírně 1:1.  
K poslednímu zápasu podzimu jsme jeli do 
Brušperku. Chtěli jsme si výhrou vybojovat 
3. místo v tabulce soutěže. Bylo 5. listopadu, 
takže počasí bylo už dlouhodobě deštivé  
a tak se Brušperk rozhodl bohužel pro nás 
odehrát zápas na umělém povrchu. Pro něj 
výhoda, pro nás nevýhoda a tak to na hřišti  
i vypadalo. I přes náš ne dobrý výkon jsme 
se štěstím vedli 2:0, ale štěstí nám brzy do-
šlo a soupeř tak do závěru srovnal na 2:2. 

Co říci na závěr? Celkově můžeme být 
s výkonem doberského fotbalového doros-
tu v první půli letošní fotbalové sezóny Kraj-
ské soutěže Dasyn spokojeni. Trenér i kluci 
odvedli velký kus práce, v  každém zápase 

nechali maximum, k  tréninkům začali při-
stupovat zodpovědně. Pokud se nám podaří 
udržet tento trend i nadále, tak se můžeme 
jen a jen těšit na další skvělé zápasy, ve kte-
rých budou naši borci reprezentovat „dober-
ský mládežnický fotbal“ jen v tom nejlepším 
světle tak, jak to předváděli doteď. Jen při-
pomenu, že během celé sezóny můžete sle-
dovat podrobné reporty ze zápasů našich 
dorostenců na webových stránkách našeho 
fotbalového oddílu na www.sokoldobra.cz 
anebo na FCB stránkách. Děkuji tímto za 
celý realizační tým všem dorostencům za 
přístup, všem fanouškům za podporu a na 
jaře opět na shledanou…

Sportu zdar a fotbalu zvlášť!

Za realizační tým 

Stanislav Drexler, vedoucí dorostu
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Ze šachových polí
Soutěže družstev šachového oddílu So-

kolu Dobrá se rozběhly plným tempem, 
a proto přinášíme stav po čtyřech odehra-
ných kolech v jednotlivých soutěžích.

2. LIGA
Ve druhém kole zajíždělo naše „Áčko“ 

do Ostravy-Poruby, kde se utkalo s tamním 
„C“ týmem. Soupeři chyběli čtyři hráči zá-
kladní sestavy, a tak toto družstvo s náhrad-
níky proti nám nemělo prakticky žádnou 
šanci. Odvezli jsme si 3 body za jednoznač-
nou výhru 7 : 1. Bodovali Kula, Fizer, Kaňá-
ková, Havelka, Slanina a Tvrdý, půl bodu za 
remízy přidali Berezjuk a Keprt.

Ve třetím kole jsme na domácích šachov-
nicích přivítali družstvo Slovanu Havířov. 
Naše družstvo mělo vývoj utkání od začátku 
pod svou kontrolou a bez problému zvítězi-
lo 5,5 : 2,5. Plně bodovali Straka, Havelka, 
Filip a Čech, půl bodu za remízy přidali Kula, 
Fizer a Slanina.

V dalším kole jsme jeli do Karviné, kde 
nás čekalo utkání s  družstvem ze spodní 
části tabulky. I když naše družstvo nastoupi-
lo téměř v  nejsilnější sestavě, tak karvinští 
šachisté i s dvěma polskými hráči kladli tuhý 
odpor a utkání se převážilo v naše vítězství 
až po pěti hodinách boje. K  výhře přispěli 
bodem Straka, Berezjuk, Filip a Keprt, půl 
bodu přidali Slanina, Fizer a Havelka.

Tyto skvělé výsledky posunuly naše druž-
stvo po čtvrtém kole na čelo tabulky, což 
po předešlých sezónách, kdy jsme se převáž-
ně v  soutěži zachraňovali, jsou příjemnou 
změnou! 

KRAJSKÁ SOUTĚŽ SKUPINY B
Ve druhém kole přijelo do Dobré ne-

smírně silné družstvo Ostravy-Jih, které ve 
svých řadách mělo tři extraligové hráče a dal-
ší tři hráče s výrazně lepším osobním hod-
nocením, než měli hráči naší rezervy. Sedm 
partií jsme postupně prohráli a jediný půl-
bod si za remízu připsala Klára Zemková, 
která hostuje v  našem týmu z  frydeckého 
Interchessu. Konečný výsledek ½ : 7 ½ se dal 
očekávat.

Chuť si naši hráči napravili v  dalším 
kole, kde zajížděli do Hošťálkovic a poměrně 
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snadno si poradili s tamními šachisty v po-
měru 5,5 : 2,5. Své partie vyhráli Tauš M., 
Zemková, Chlebek, Remeš a Konečný, re-
mizoval Keprt.

Obdobně i ve čtvrtém kole naše rezerva 
„přejela“ družstvo Frenštátu p. R. výsled-
kem 6 : 2. Za Dobrou bodovali Tauš M., 
Zemková, Macíček, Konečný a Tauš Z., re-
mizovali Remeš a Bok T.

OKRESNÍ PŘEBOR
„C“ družstvo  ve druhém kole okresního 

přeboru změřilo síly s družstvem z Metylo-
vic. V  utkání hraném na pěti šachovnicích 
těsně zvítězilo v  poměru 3 : 2. O výhru se 
zasloužili vítězstvím Filip, Chlebek a Hala-
míček.

„D“ družstvo mělo na programu derby 
s družstvem Dobratic „A“ a překvapivě tak-
též vyhrálo stejným poměrem 3 : 2. Se zis-
kem bodu se na vítězství podíleli Tauš M., 
Bok T. A Tauš Z.

Ve třetím kole se taktéž dařilo oběma 
našim týmům. „C“ družstvo jen ve čtyřech 
hráčích zvítězilo s BŠŠ F-M „F“ jasně 4 : 1. 
Bodovali Chlebek, Remeš, Konečný a Hala-
míček. „D“ družstvo nedalo šanci družstvu 
Metylovic a taktéž zvítězilo 4,5 : 0,5. Zví-
tězili Tauš M., Bok T., Bok Z. a Carbol, 

remizoval Soural. Obě družstva se tak drží 
v popředí tabulky okresního přeboru.

V dalších kolech jednotlivých soutěží 
přivítáme v naší klubovně v Hasičské zbroj-
nici následující družstva:
– 17. 12. 2023 (neděle) ve 2.   lize Beskydská 

šachová škola F-M „C“
– 14. 1. 2024 (n eděle) v  Krajské soutěži 

TJ Ludgeřovice
– 20. 1. 2024 (sobota) v Okresním přeboru 

TJ Dobratice „B“ a Interchess F-M „B“
– 28. 1. 2024 (neděle) ve  2. lize TŽ Tři-

nec „B“
– 11. 2. 2024 (neděle) ve 2. lize ŠK Vsetín

Za ŠO Sokol Dobrá
O. Carbol

ZMĚNA ORDINAČNÍ DOBY DĚTSKÉHO STŘEDISKA DOBRÁ
 MUDR. KUČEROVÁ IVA

18. 12. Pondělí       7.30–10.30 h
19. 12. Úterý          Neordinuje se
20. 12. Středa         13.00–16.00 h
21. 12. Čtvrtek        Neordinuje se

22. 12. Pátek            7.30–10.30 h
27. 12. Středa        12.30–15.00 h
28. 12. Čtvrtek         7.30–10.30 h
29. 12. Pátek             7.30–10.30 h
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Stalo Se před 10 lety (vybíráme z kroniky roku 2013)
• Biskup ostravsko–opavský besedoval s deváťáky v pátek 15. února, kdy

navštívil též naši školu. Mons. František Václav Lobkowicz návštěvil školu
v rámci vizitace ve farnosti Dobrá. „Po setkání v ředitelně si šel biskup — v do-
provodu našeho faráře P.  Bohumila — popovídat s  žáky 9. ročníku. Svým
přístupem získal žáky během několika minut, a  tak diskutovali o  otázkách
týkajících se nejen církevního, ale i  jeho osobního života téměř dvě hodiny.”

• „Šprtec tour 2012/2013 zavítala do Dobré — 50 hráčů, 7 týmů, 6 kategorií, 75 zápasů, 794
gólů, 18 medailistů, 1 celkového vítěze“ viděla Dobrá v sobotu 2. března. „Nebývalá a rekordní
účast, největší turnaj na severu Moravy za poslední 3 roky“ ve školním sále — „a bylo na co dívat.
V  sále to místy dunělo, byli jsme svědky velkých i  malých vítězství, zvratů — a  vyhrála chuť
a radost ze hry a dobrá nálada…“.

• Novou tradicí má být soutěžení mezi doberskými spolky a  organizacemi, totiž hasiči,
důchodci, zdravotně postiženými, sokoly, ,šprtci‘, školáky, junáky–skauty, členy kulturního spolku,
a to v dosud ne příliš známé, ale velmi staré hře házení koulemi za jistých pravidel, pro kterou se
sice užívá cizí název pétanque, ale je to naše stará dobrá koulená. Hra je sportovně–zábavná
a  určena pro kohokoli, kdo vidí a  udrží v  ruce kouli. Hra může zaujmout, ale je možné jí
i propadnout. Je jednoduchá, pro různý počet účastněných a po všech stránkách nenáročná.

• Obchodní společnost Hruška zavedla od 25. března čtečku čárových kódů, takže si každý
může nastavením zboží ke snímání ověřit cenu výrobku a jeho název.

• Na hlavní křižovatku bylo umístěno stojanové zrcadlo pro přijíždějící od Nošovic, aby viděli,
nepřijíždí-li po hlavní silnici od Českého Těšína auto a nemohlo tím dojít ke srážce a nehodě.

• Zjara, kdy jsme měli zimy už „plné zuby“, nasněžilo 30 cm. „Tak chladný březen i duben ne-
pamatujeme,“ říkají pamětníci.

• Obchod zeleninou a ovocem na nošovické hranici už prodává v montované stavbě malého
obchůdku. Zboží je vystavováno na stojanech před obchodem — při vcházení nalevo zelenina,
napravo ovoce, uprostřed na zemi bedničky se sezónními výpěstky a úrodou.

• Po loňské vnější generální opravě kostela došlo na vnitřní výmalbu. Počátkem ledna se zde
setkali dva malíři se dvěma pamatkářkami z Frýdku–Místku a  z Ostravy a uznali, že i  vnitřek
kostela potřebuje nutné opravy. Ty začaly ve středu 27. února pod vedením Waltra Schmida a za
pomoci Milana Kubiese a Václava Bosoka. Opravy hotové po dvou týdnech, ve středu 13. března.
Kvůli sněhu se s malováním začalo až v  úterý 2. dubna. Pod vedením památkářek malovali
z plošiny dva malíři Jan Pečinka z Nové Horky u Studénky a Václav David z Lukavce u Fulneku.
Výmalba byla ukončena ve středu 17. dubna. Vše se stihlo do naší poutě. Dobrovolníci — bylo
jich 30 — přišli uklidit kostel po malířích, rozestavět sochy, rozvěšet obrazy, umýt vše a dát věci
v lodi, kněžišti i obou kaplích, jakož i v sakristii na svá místa. O pouti se tak poutníci mohli kochat
vykonaným dílem. Toho dne také dovezl restaurátor dva nově zhotovené podstavce pod opravené
a pozlacené anděly, kteří byli kdysi na hlavním oltáři a postavil je po stranách hlavního oltáře.

• Naše obec zaznamenala v  posledních letech značný rozmach výstavby rodinných domů
a přiblížila se tak k hranici čísla popisného tisíc, čehož jsme se dočkali v květnu. 

• Toto léto znamenalo dvě památné stavby a  pár těch méně důležitých. Výměna oken
a zateplení celého školního areálu včetně staré školy. Denně vidíme dělníky pracující na lešení,
všímáme si, jak jim práce jde od ruky a  jak se naše škola zase mění. Bude mít novou fasádu,
starou zakryla deseticentimetrová vrstva izolace. Bílá nová úsporná plastová okna už teď září do
parku a budou zdobit budovu i na hlavní silnici. Mimo zateplení byla zcela vyměněna střešní
krytina nad pavilonem tělocvičen, doplněny nosné konstrukce v hliníkových prosklených stěnách
tělocvičen, vyměněny hromosvody za nové a uzemněné, zapraveny nové parapety pod okny.

příspěvky do Doberských listů qxp_Sestava 1  4.12.23  11:53  Stránka 181



- 38 -

• Školní rok byl zkrácen, poněvadž od 21. června probíhaly ve škole stavební práce. „V rámci
rekonstrukce byla provedena výměna původních výplní oken a venkovních dveří za nové s lepšími
tepelně izolačními vlastnostmi. Dále bylo u všech objektů navrženo zateplení obvodových stěn
a stropů tepelnou izolací.“ Během prázdnin se podařilo dokončit všechny třídy ve všech pavilonech
a hlavní budově, uklidit je, umýt a vyčistit, aby v pondělí 2. září mohly děti nastoupit do krásně
vyzdobených místností. A poněvadž byla vypsána anketa, co bude zdobit východní průčelí staré
školy, začal školní rok malým zpestřením; na velké ploše se ukázala v pátek 6. září ozdoba podle
návrhu učitelek výtvarné výchovy zpodobňující symbolicky ekologické zaměření školy — zeměkoule,
z níž vyrůstá strom a po stranách stojí dvě děti. 

• Ministr životního prostředí Tomáš Jan Podivínský se zúčastnil slavnostního uvítání prvňáčků
ve Frýdku-Místku, v Lískovci a navštívil i naši obec. „Po přivítání na obecním úřadě mu starosta
obce Jiří Carbol ukázal stav prací při zateplení místní školy. Ministr zhodnotil, že se nemálo
ušetří za vytápění a zlepší se vzhled okolí vedle opraveného kostela a vlastně vzhled celé obce.”

Slavnostní otevření opravené a  zateplené školy se konalo ve čtvrtek 7. listopadu za účasti
ministra životního prostředí Tomáše Podivínského, náměstka hejtmana kraje Martina Sikory,
zástupce odboru školství magistrátu města Frýdku–Místku Aleše Janáčka, radních, zastupitelů
a mnoha dalších hostů. P. Bohumil Vícha naši školu požehnal a popřál všem žákům a učitelům,
ať se jim v novém prostředí dobře učí a pracuje.

• Na přelomu září a října započatá demolice víceúčelové sportovní haly ve Frýdku působí roz-
mrzelost. Patřila k  dominantě města a  mnozí jsou překvapeni, poněvadž pokládají halu za
skvostné architektonické dílo, které mělo být uchováno. (Na místě haly je dnes Frýda a Polárka).

• Ve čtvrtek 10. října bylo prvně hlášení nového obecního rozhlasu, jehož reproduktory jsou
zavěšené na řadě elektrických sloupů. V poledne zazněla první výzva k občanům… 

• Nové školní dopravní výukové hřiště o rozloze 330 m2 je vybaveno dopravním značením,
deseti horskými koly a deseti koloběžkami, bezpečnostními přilbami a dětskými bezpečnostními
prvky. Zde budou žáci naší školy i škol okolních obcí mít hodiny dopravní výchovy, která je od
školního roku 2013/2014 povinná a naučí je správnému chování na silnici. Slavnostní zprovoznění
proběhlo přestřižením stuhy v pátek 18. října za účasti zástupců Společnosti Plzeňský prazdroj,
která se na stavbě spolupodílela, a vedení obce Dobrá.

• V pátek 8. listopadu ráno byl otevřen při prodejně masa a uzenin v centru vedle prodejny
Hrušky i prodej teplého a studeného jídla. Nával byl značný a lidé spokojení. Nabízeli tři druhy
polévek (gulášová, fazolová a zelná) a jedno jídlo. Od dubna probíhaly zednické a instaletérské
práce, jakož i vybavení kuchyně. V místnosti, kde kdysi bývalo pohostinství, kulturní místnost,
holičství, mléčná jídelna i  celé desetiletí kancelář (i »nic«), je dnes dlouhý pult s  nabídkou
veškerých uzenin a polotovarů, jakož i 4 stoly, u nichž se mohou lidé v klidu najíst.

• Dokončena je rekonstrukce zahrady mateřské školy. „Děti z naší školky tak mohou využívat
nové dřevěné hrací sestavy, houpačky a další. Odstraněn je nevyužívaný bazének, vystavěny nové
chodníky a  nové oplocení z  ocelových rámků, které nahradily staré, nevyhovující pletivo.“
Stavební a montážní práce provedla stavební společnost Turčina z Havířova. 

• Počasí pozdního podzimu dovolilo rozšířit veřejné osvětlení u parku. „Pracovníci Technických
služeb Frýdek–Místek postavili 5 sloupů pro nová světla. Současně s tím byl vánoční výzdobou
osvětlen hlavní tah po obou stranách silnice. Je doplněna osvětleným vánočním stromem
u kostela sv. Jiří.“

• Nejen obec, ale i soukromníci přispěli ke vzhledu středu obce. Jeden příklad za všechny je
zřízení malého parkoviště u obchodu s auto–moto potřebami pánů Nondka a Mlčáka a před
parkovištěm zapravení tří stožárů s reklamními zástavami automobilových výrobců.

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Adámkova vila
Po čtvrt roce si vás opět dovolujeme pozdra-

vit z  Adámkovy vily. Léto se skutečně vydařilo  
a hodně času jsme trávili venku, a opět, jako kaž-
dý rok, nechyběly kulinářsky vyšperkované letní 
akce. „Prasátko pod širým nebem“, Hody borův-
kové, plackové, palačinkové, „Loučení s  létem“  
a následovaly narozeninové oslavy a podzimní 
Halloweenská hostina.

Abyste si nemysleli, že jen mlsáme a hoduje-
me, tak vězte, že letos jsme ve vile pilně trénovali, 
a následně se utkali v „Raškovickém pětiboji“. 
Soutěžního klání v pěti disciplínách, které nejen 
pobaví, ale prověří obratnost a mobilitu, se účast-
nilo 26 klientů. Moc si toho vážíme, bylo skvělé 
sledovat jejich zapálení pro nejlepší výsledek, ra-
dost z pohybu, a ještě větší radost z úspěchu. 

Jednoho větrného pátečního odpoledne jsme 
se v hojném počtu sešli před budovou našeho 
Domova, abychom se stylově rozloučili s letoš-
ním létem. Připraveno bylo výborné námořnic- 
ké menu, na kterém jsme si všichni moc a moc  
pochutnali. Doprovod nám dělala námořnická 
posádka, dekorace a prostřený stůl ve stejném 
duchu, dokonce došlo i na rybolov. 

Po rozloučení s  létem jsme přivítali barevný 
podzim. Přijali jsme pozvání na výstavu zahrád-
kářů jak v Raškovicích, tak ve Vyšních Lhotách. 
Krása dekorací, výpěstků, květin a výrobků nás 
ohromila, a dlouho jsme na obě výstavy vzpomí-
nali. Ještě jednou, na těchto stránkách, bychom 
chtěli poděkovat za vřelé přijetí a vynikající po-
hoštění. Jelikož rádi tvoříme a vilu zdobíme, ne-
nechali jsme se zahanbit a vzali podzim do svých 
rukou. 

Jak už jste zvyklí z  těchto stránek číst, 
v  Adámkové vile se stále něco děje, kdo nemá 
rád samotu, kdo vítá kolektiv, tak může vy- 
užít společných dopoledních setkání v  kulturní 
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místnosti i mimo plánované tematické akce. Ten, kdo dává přednost klidu a pohodlí svého 
pokoje, vládne svým volným časem tak, jak mu to vyhovuje. Důležité je, aby se všichni cítili 
dobře, spokojeně a šťastně. 

Adámkova vila Vám všem přeje krásné prožití svátků vánočních a do nového roku hlavně 
hodně zdraví, lásky a pohody.

Ředitelka Lenka Janečková a kolektiv zaměstnanců 

DARUJTE SVŮJ ČAS!

„I ve vaší blízkosti může být rodina, která potřebuje pomoc!“

Pomozte s péčí o děti s autismem
Máte volný čas a hledáte jeho smysluplné 

naplnění? Rádi byste svůj čas trávili s někým, 
kdo vás obohatí? Ukáže vám svět z  jiného 
úhlu pohledu? Jste rodiče dětí, které jdou již 
svou cestou, a vy hledáte nové uplatnění? 

Staňte se hrdiny! Těmi, kdo nabídne 
svůj čas a energii dítěti s autismem. Pomoz-
te jejich rodičům odpočinout si. Věnujte 
svůj volný čas dítěti s autismem – ať už pár 
hodin, den či víkend. Díky vám získá dítě 
s  autismem nové podnět a zážitky. Jeho 
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HomesHaring miKasa

Sdílení péče o děti s autismem.  
Darujme rodinám s dětmi s autismem  
prostor a volný čas pro odpočinek.
Získejte nový úhel pohledu  
a nové zkušenosti.

máte volný čas?  
Darujte jej rodinám  
s dětmi s autismem!

737 355 123

Partnerem projektu je nadační fond Abakus

rodičům umožníte věnovat chvíli času sobě, partnerskému vztahu, dalším dětem, zajistit 
v klidu nákup, úklid domácnosti. Prostě to, na co v důsledku péče o dítě s autismem ne- 
mají prostor.

Poznejte svět z jiné perspektivy!

Přihlásit se můžete zde: 

https://mikasazs.cz/homesharing-hostitel/ 

nebo kontaktujte 

Jana Svojanovského na čísle: 737 355 123.
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Tříkráloví koledníci vyrazí po roce opět do ulic…

Začátek nového roku je spojený s letitou 
tradicí Tříkrálové sbírky, a ani v roce 2024 
tomu nebude jinak. „My tři králové jdeme 
k  Vám, štěstí, zdraví, vinšujem Vám,“ bude 
opět znít v ulicích od 1.–14. 1. 2024. 

„Tříkrálová sbírka je symbolickým mos-
tem mezi Vánocemi a Novým rokem, přenáší 
radost a požehnání z vánočních svátků do  
začínajícího roku. Není to jen finanční sbírka 
na podporu charitního díla, je to vytváření 
společenství, předávání radosti, vzájemnos- 
ti, setkávání,“ sděluje ředitel Charity Frý-
dek-Místek Martin Hořínek. V rámci Chari-
ty Frýdek-Místek je vybavení je připraveno  
a distribuováno do jednotlivých obcích. 

Mimo koledníky budou ve městech a ob-
cích rozmístěné statické pokladničky, pro 
případ, že by tříkráloví koledníci někam ne-
došli a lidé by chtěli do sbírky přispět. „Se-
znam míst, kde budou pokladničky ve městě 
rozmístěny, bude na začátku ledna 2024 vy-
věšen na našich webových stránkách www.
charitafm.cz. Do konce ledna 2024 pak bude 
možné podpořit Charitu Frýdek-Místek také 
bezhotovostními platbami na sbírkový účet 
66008822/0800 VS pro Charitu Frýdek-
-Místek 777988004 nebo využitím platební 
brány na webu trikralovasbirka.cz, kde je 
možnost podpořit jakoukoli Charitu v  České 
republice,“ informuje koordinátorka Tříkrá-
lové sbírky Silvie Vojkovská.

A jak získané finanční prostředky Cha- 
rita Frýdek-Místek využije? 

Tříkrálovou komisí máme schváleny  
záměry na využití získaných finančních 

prostředků, a pro rok 2024 to bude pokračo-
vání obměny vozového parku v terénních 
službách pro lepší dojezdy k našim klien-
tům, dále zajištění projektu Doučování v so-
ciálně slabých rodinách a také nutné opravy 
a zkvalitnění prostředí v našich pobytových 
zařízeních, stejně jako podpora zahájení 
Denního stacionáře v Paskově.

Ve Frýdku-Místku jsou s touto sbírkou 
již tradičně spojeny i některé akce. V sobotu 
6. ledna se uskuteční tradiční Tříkrálový 
průvod, který pořádá místecká farnost spo-
lu s  Charitou Frýdek-Místek. Symbolickou 
tečkou za Tříkrálovou sbírkou pak bude 
koncert frýdeckých a místeckých schol, kte-
rý se uskuteční 21. ledna 2024. Podrobnosti 
o obou akcích budou zveřejněny na webo-
vých stránkách Charity a farností Frýdek  
a Místek.

„Moc děkujeme všem, kdo se do sbírky  
zapojují, ať již jako dárci, nebo na straně ko-
ledníků a organizátorů. Konec konců koled-
níkem, jedním z  králů, se může stát každý 
z  nás. Koledníky stále hledáme,“  uzavírá  
ředitel Charity Frýdek-Místek Martin Ho- 
řínek. 

Zájemci o koledování se mohou pro  
více informací obrátit na koodinátorku 
Tříkrálové sbírky Silvii Vojkovskou na 
tel.: 733 741 564 nebo prostřednic-
tvím e-mailu: silvie.vojkovska@chari-
tafm.cz.
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Střední odborná škola,

Frýdek-Místek,
příspěvková organizace

Cer�fikáty

a řidičská

oprávnění

ZDARMA

STUDIJNÍ A UČEBNÍ

OBORY

• Automobilní

• Ekonomické

• Strojírenské

• Zemědělské
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Šťastná

volba

vzdělání

© KLEIN

Další termín kdykoli 
po telefonické 
domluvě.

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  
8. 11. 2023, 6. 12. 2023 
17. 1. 2024 
od 8:00 do 16:00
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINWÄCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Literární večer – Marta Kubišová

Modelářská výstava

Tančírna



Koncert Damask Rose a Moonshye

Helloween v knihovně




